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Geacht college, 

 

 

Met veel belangstelling hebben wij de consultatieversie van het vervoerplan 2017-II doorgenomen. In 

deze brief reageren wij, als deelnemende gemeenten van de U10-bestuurstafel Mobiliteit, graag 

gezamenlijk op de voorstellen in het vervoerplan. Ook gaan wij in deze brief in op de infrastructurele 

maatregelen en de uitgangspunten voor 2018. 

 

 

Voorstellen in het U-OV Vervoerplan 2017-II 

 

Tangentlijnen 

Buslijnen die alternatieve routes bieden voor een reis via Utrecht CS spelen een belangrijke rol in het 

verlichten van de vervoersdruk op Utrecht Centraal. In het Provinciale (voorheen BRU) beleid ‘OV 

Streefbeeld 2020’ is daarom voor de doorontwikkeling van dergelijke lijnen gekozen. 

 

Positief in de voorstellen van de vervoerder zijn de uitbreidingen van de tangentlijnen aan de westzijde. 

Wij zijn verheugd dat de onlangs ingevoerde zondagritten op lijn 48 tussen Houten en Nieuwegein het 

goed doen en dat nu wordt voorgesteld om door te rijden naar Leidsche Rijn. Met de voorgenomen 

uitbreiding krijgt deze lijn de kans om zich te ontwikkelen tot een stevige tangentlijn.  

 

We stemmen in met het voorstel om de route van lijn 10 te verleggen via Papendorp, in navolging van 

het OV Streefbeeld 2020. Lijn 10 biedt zo een versterking op lijn 48, en bedient de ontwikkelingen op 

het gebied van wonen en werken in de A2-zone.  

 

Wij hebben echter zorgen waar het gaat om het realiseren en versterken van twee andere tangentlijnen 

die zijn opgenomen in het OV-Streefbeeld 2020. Namelijk de uitbreiding op lijn 29 Leidsche Rijn -

Vaartsche Rijn - USP en de effectuering van de voorgenomen tangentlijn Vianen – Houten – Odijk - 

Zeist: 
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 Tangentlijn Vianen – Houten – Odijk - Zeist 

Wij constateren dat de pilot busverbinding Vianen – Houten – Odijk  (en doorrijdend naar Zeist) in het 

Vervoerplan 2017-II niet wordt genoemd. In de consultatieversie van het Vervoerplan 2017-I was er 

sprake van dat de pilot in de eerste helft van 2017 zou gaan rijden. Dit is niet gebeurd.  

Doel van de pilot is om aan te tonen of er al dan niet voldoende vervoerwaarde is voor deze 

ontbrekende schakel in het OV-netwerk. Daarover zijn afspraken gemaakt in vastgestelde 

beleidsdocumenten zoals het OV Streefbeeld 2020 en de OV-uitgangspuntennotitie 2015. Wij vragen 

de Provincie om een verklaring waarom de afspraken over de pilot niet nagekomen worden. 

 

Hierbij willen wij nogmaals benadrukken dat uitstel of afzien van deze tangentiële OV-verbinding een 

gemiste kans is. Het gaat om een ontbrekende schakel in het OV-netwerk.  

De lijn verbetert de directe bereikbaarheid tussen Vianen, Houten en Odijk. En door de lijn te 

integreren in de ontsluitende buslijn 43 Odijk – Zeist, voorziet de verbinding Houten – Odijk in een 

directe verbinding Houten – Zeist. Daarmee wordt de bestaande lijn 43 beter benut.  

De lijn biedt een reëel alternatief voor een autorit over de A27, en draagt bij aan de regionale 

bereikbaarheid in zijn geheel. De zwaar belaste routes over de snelwegen vragen om goede 

alternatieven, nu en in de toekomst. Een extra aanleiding is de verwachte hinder in verband met 

wegwerkzaamheden aan de ring en A27 Houten-Hooipolder. Dat is inclusief de aangekondigde 

vervanging van drie stalen bruggen in dat laatste traject, waaronder de Hagesteinsebrug over de Lek. 

Daarnaast is er sprake van groei in de regio als het gaat om aantallen inwoners en bedrijven. Naast de 

algemene groei in de regio, heeft de gemeente Houten tweemaal een groeitaak gehad. De komst van 

nieuwe onderwijsvoorzieningen vraagt om goede verbindingen in de regio. 

 

Wij zouden graag zo snel mogelijk starten met de pilot en vragen u hiervoor de noodzakelijke 

beslissing te nemen en gelden te reserveren.  

 

 Tweede oost-west verbinding lijn 29 

In 2016 is de nieuwe lijn 29 tussen Leidsche Rijn, Vaartsche Rijn en USP in beperkte vorm in gebruik 

genomen. De lijn vervult een belangrijke rol in het bieden van een verbinding met Rijnsweerd en De 

Uithof anders dan via Utrecht CS. Lijn 29 heeft een strategische functie in het ontlasten van de druk op 

Utrecht Centraal, door verschillende bestemmingen en wijken met elkaar verbinden. Lijn 29 rijdt op dit 

moment nog niet verder dan knooppunt De Meern en heeft een lage frequentie. Het uitbreiden van de 

lijn qua route en frequentie biedt kansen, zo blijkt uit de evaluatie van U-OV. We verzoeken de 

Provincie budget voor deze uitbreiding zo spoedig mogelijk beschikbaar te stellen.  

 

Bediening Diakonessenhuis 

We vinden het van belang dat een prominente voorziening als het Diakonessen ziekenhuis een goede 

OV-ontsluiting heeft. We verzoeken de Provincie om optimalisaties voor de bediening van het 

Diakonessenziekenhuis in beeld te brengen en mee te nemen in komend vervoerplan, of uiterlijk in de 

uitgangspunten voor het U-OV Vervoerplan 2018. We vinden het voor een voorziening waar onder 

andere kwetsbare groepen gebruik van maken, wenselijk om loopafstanden tussen halte en 

bestemming zo kort mogelijk aan te bieden. Graag brengen we gezamenlijk varianten voor de 

lijnvoering in beeld waarbij de loopafstanden tussen halte en ziekenhuis worden verbeterd. 

 

Verleggen route lijn 37 langs Leidsche Rijn centrum 

U-OV stelt voor om de route van lijn 37 te verleggen. We onderschrijven dat dit voordelen biedt omdat 

hiermee een verbinding ontstaat met belangrijke bestemmingen die momenteel niet door de lijn 
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worden aangedaan: Leidsche Rijn Centrum, station Utrecht Leidsche Rijn en het St. Antoniusziekenhuis. 

Daarmee verbetert de mogelijkheid tot overstappen tussen Vleuten De Meern en bedrijventerrein Lage 

Weide. De nieuwe route kent ook een aantal nadelen. 

 

Nadeel is dat de bediening van vier haltes in het zuidelijk deel van Lage Weide geheel vervalt in het 

weekend en de avonduren. Op werkdagen overdag rijdt hier lijn 38, wanneer de meeste bedrijven 

geopend zijn. De vertrektijden van deze lijn stemt U-OV naar aanleiding van overleg met de bedrijven 

op sommige momenten af op de specifieke begin- en eindtijden van werknemers. Ons verzoek aan 

Provincie en U-OV is om dit overleg met bedrijven in de toekomst voort te zetten, dergelijk maatwerk 

vraagt goed contact en aandacht.  

 

De nieuwe route van lijn 37 is langer, waarmee er een langere reistijd ontstaat. We zien echter ook dat 

daar een verhoging van de frequentie tegenover staat. En in 2018 neemt met het gereedkomen van de  

Parijsboulevard de reistijd weer iets af. Wel geeft de vervoerder aan dat op de nieuwe route in de spits 

sprake is van grotere verkeersdrukte en een toenemend risico op een onbetrouwbare dienstregeling. 

Zeker in geval van calamiteiten in de Stadsbaantunnel. We gaan er van uit dat dit is betrokken in de 

afwegingen. U-OV onderkent verder dat de nieuwe route van lijn 37 voor werknemers op Lage Weide 

noord nadelig kan zijn in de spits. We ondersteunen daarom het voorstel van de vervoerder om lijn 38 

in de spits in de drukste richting uit te breiden tot een tienminutendienst. 

 

Tijdelijke P+R Leidsche Rijn  

Met de voorgestelde wijzigingen vervalt de bediening van bushalte Leidsche Rijn Centrum noord. Deze 

bedient de tijdelijke P+R-locatie aan de Stockholmstraat. De gemeente Utrecht concentreert zich op 

drie P+R hoofdlocaties, waaronder P+R Leidsche Rijn Centrum. Met het aanleggen van de tijdelijke P+R 

locatie wordt de continuïteit van de P+R functie in de buurt van Leidsche Rijn Centrum gewaarborgd, 

met het oog op de definitieve P+R per medio 2018. Continuïteit van de P+R functie is belangrijk in de 

voorbereidingen naar een goede vindbaarheid en communicatie van de definitieve P+R.  

Verzoek is aan de Provincie om met de gemeente Utrecht in overleg te gaan over de bediening van 

deze tijdelijke P+R tot de definitieve P+R voorziening in Leidsche Rijn Centrum is gerealiseerd. Graag 

brengen we gezamenlijk de mogelijkheden in beeld. Het gaat daarbij om de afweging tussen het 

verleggen van de busroute, inzet op een optimale looproute naar nabij gelegen bushaltes of inzet op 

de vervolgreis per trein. Nadeel is dat er voor een vervolgreis per trein geen P+R combi-tickets worden 

aangeboden.  

 

Internationale busreizigers  

Nijpender is het feit dat in het weekend en de avonduren de bediening van de halte Thoriumweg 

vervalt. Deze halte bedient reizigers van en naar de halteplaats voor internationale busreizen 

(touringcars) aan de Reactorweg. NS-station Utrecht Leidsche Rijn is in de buurt, maar de looproute en 

aansluiting naar het station vanaf halte Thoriumweg bij de halteplaats zijn volgens planning eind 2017 

klaar. We vragen de Provincie tot die tijd een alternatief voor deze reizigers te bieden. We doen dit 

graag in overleg. De gemeente zal hierover contact treden met de touroperators en de behoefte in 

beeld brengen. 

 

Bediening Terwijde 

In onze reactie op het Vervoerplan 2016-II hebben wij aangegeven dat de voorgestelde OV-bediening 

in Terwijde onwenselijk was. We constateren dat de voorstellen van de vervoerder voor Terwijde in het 

huidige voorstel niet meer alleen uitgaan van bezuinigingen in Leidsche Rijn op lijnen die minder goed 
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functioneren. Er worden tegelijkertijd voorstellen gedaan om  aantrekkelijke frequenties te bieden op 

andere lijnen, en er is een aanvullend maatwerk aanbod voor wie minder goed ter been is.  

 

Optimalisatie van de servicelijn in Utrecht West 

We ondersteunen het voorstel van U-OV om het netwerk voor servicelijnen in Utrecht-West en Leidsche 

Rijn te verbeteren. Een belangrijk element daarin is voor ons de komst van beter toegankelijk 

materieel. Op dit moment is nog niet besloten welk materieel hiervoor geselecteerd wordt. We 

verzoeken de Provincie om gemeente en gebruikersgroepen te betrekken bij de aanschaf van het 

nieuwe, toegankelijke materieel. Wij zouden graag gezamenlijk het materieel uittesten voor er wordt 

overgegaan tot de daadwerkelijke aanschaf.  

 

Daarnaast vragen we de Provincie de bedieningsperiode van de servicelijnen op een aantal punten uit 

te breiden. De laatste rit gaat volgens het voorstel al om 18.00. We zouden graag zien dat de lijn nog 

in ieder geval tot 19.00 uur rijdt. Daarnaast rijdt de lijn niet op zondag. Dit terwijl ook op deze dag de 

doelgroep behoefte heeft om zich te kunnen verplaatsen. We zien hier zeker in de middag, wanneer de 

winkels in de binnenstad geopend zijn, een behoefte. We verzoeken de Provincie om de bediening op 

deze twee punten uit te breiden. 

 

OV-bereikbaarheid De Leijen in De Bilt 

We vragen aandacht voor de toekomstige lijnvoering van 77 en 78. OV-bereikbaarheid van de wijk De 

Leijen is voor de gemeente De Bilt essentieel. Dit onder meer gezien de aanwezigheid van 

verzorgingstehuizen. Dit betekent dat ook in de avonden en op zondag bediening van de wijk gewenst 

is. Wij stellen daarom voor lijn 77, op het moment dat de tunnel Leijenseweg toegankelijk is, de 

oorspronkelijk route te laten rijden. Dat wil zeggen via de Massijslaan en Jan Steenlaan. Dit is ook 

conform de verwachtingen die de wijkraad en andere omwonenden hebben. Gezien de verkeersruimte 

op de Jan Steenlaan is een éénrichtingscircuit via de Rembrandtlaan en Jan Steenlaan bespreekbaar. 

Op deze wijze is de rechtstreekse verbinding met De Bilt, Utrecht en verder vanuit De Leijen weer 

hersteld. 

 

Evaluatie vorige vervoerplannen  

Positief zijn wij over de voorstellen van U-OV waar het gaat om een aantal uitbreidingen. De vervoerder 

heeft de effecten van de wijzigingen van het afgelopen jaar geëvalueerd. Daaruit komt naar voren dat 

er in de zomerdienstregeling capaciteitsproblemen optraden, met name in de spits. Daar doet U-OV nu 

verbetervoorstellen voor, door meer ritten te rijden of groter materieel in te zetten. Ook buiten de 

zomerperiode blijkt uit de evaluatie dat er op een aantal lijnen extra capaciteit nodig is, en worden 

daar passende maatregelen bij voorgesteld.  

 

 

Infrastructurele maatregelen 

De voorstellen in het vervoerplan hebben in een aantal gevallen infrastructurele consequenties. 

Voordat de gemeente de gewenste infrastructurele maatregelen kan nemen zal de fysieke, 

planologische, milieu en maatschappelijke inpasbaarheid moeten worden onderzocht en vastgesteld. 

Dit alles vergt gezamenlijk optrekken waarbij een haalbare planning en de wijze van financiering van 

de maatregel dient te worden afgestemd tussen gemeenten en Provincie.  

 

Voor de servicelijn neemt de gemeente Utrecht de aanleg van een halte ter hoogte van Winkelcentrum 

Terwijde aan de Musicallaan (in twee richtingen) in voorbereiding. Ook zal de gemeente Utrecht samen 
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met Provincie en vervoerder onderzoeken waar een plek beschikbaar is voor kortstondig bufferen van 

de servicelijn in de binnenstad. Daarnaast gaat de gemeente Utrecht met Provincie en vervoerder in 

overleg over de overige gewenste haltes, de financieringsmogelijkheden en mogelijk de noodzakelijke 

prioritering hierin. 

 

Tenslotte wijzen we op de inrichting van de stationsomgeving in De Bilt. De capaciteit van het 

busstation in combinatie met andere vervoerswijzen zoals taxi en Kiss&Ride verdient aandacht. Zaak is 

dit gezamenlijk met Provincie en de vervoerder op te pakken.  

 

 

Uitgangspunten 2018 

We onderschrijven het voornemen van de Provincie om in de uitgangspunten voor 2018 een 

optimalisatie van het lijnennet op te nemen in verband met de ingebruikname van de Uithoflijn. Het 

behoud van het huidige voorzieningenniveau is daarbij uitgangspunt. We hechten groot belang aan het 

behoud van de directe busverbindingen vanuit de regio naar Utrecht Science Park.  

We treden in dat kader graag met de Provincie in overleg over de voornemens voor lijn 283 tussen 

Vianen/IJsselstein - Nieuwegein – USP, waarbij we aandacht vragen voor het blijven bieden van een 

snelle, concurrerende verbinding. Ook verzoeken we de Provincie in dit verband  

Ook gaat onze voorkeur uit naar een heldere bediening van USP waar het gaat om de bediening per 

tram. We verzoeken de Provincie en U-OV in beeld te brengen of er voldoende potentie is voor een 

avond- en weekendbediening per tram. 

 

We complimenteren de Provincie en U-OV met de belangrijke stap die met dit vervoerplan wordt 

gemaakt in het verder verbeteren van de knooppuntfunctie van station Utrecht Leidsche Rijn. We zien 

dat daarmee ruimtelijke ontwikkelingen en de dienstregeling van het openbaar vervoer beter op elkaar 

aansluiten. We verzoeken de Provincie om te verkennen op welke wijze ook de andere OV-

knooppunten verder versterkt kunnen worden.  

 

We verzoeken de Provincie en de vervoerder om de gemeente De Bilt te blijven betrekken bij de 

ontwikkelingen ten aanzien van lijn 258 en de bediening van Berg en Bosch. 

 

We vragen aandacht voor de bereikbaarheid van bedrijventerrein Lage Dijk / Over Oudland. Dit 

bedrijventerrein is weer duidelijk in ontwikkeling dit in combinatie met de uitbreiding van het naast 

gelegen bedrijventerrein Paardenveld. De huidige verbinding met de lijnen 504/505 en lijn 106 is 

ontoereikend. Aan de Provincie vragen wij om samen met de beide vervoerders, de ondernemers en de 

gemeente IJsselstein in gesprek te treden over mogelijke oplossingen om de bereikbaarheid te 

vergroten.  

 

Wij vinden het belangrijk dat het OV Streefbeeld 2020 goed wordt afgerond. We zien de uitbreiding van 

de lijn Houten-Vianen-Odijk-Zeist en lijn 29 (de tweede oost-west verbinding) daarom graag 

opgenomen in de uitgangspunten voor 2018. We vinden het teleurstellend dat er nog geen 

duidelijkheid is over de meerjarige financierbaarheid, en verzoeken u hierover zo spoedig mogelijk 

duidelijkheid te geven. 

 

We vragen de Provincie en de vervoerder om bij vervoerplannen het onderzoek iets te verbreden, en in 

beeld te brengen wat de marktpotentie en vraagkant van het openbaar vervoer is. Graag werken we 



 

6/6 

samen met Provincie en vervoerder aan analyses die hieraan bijdragen ten behoeve van het vervoerplan 

2018. 

 

Met de voltooiing van het OV Streefbeeld 2020 in het vooruitzicht, is het de hoogste tijd om vooruit te 

kijken naar de periode na 2020. Wij verzoeken de Provincie het proces omtrent het lijnennet vanaf 

2020 gezamenlijk met ons in gang te zetten.  

 

 

Tot slot 

Wij hechten groot belang aan het tot stand komen van een goed vervoerplan. Daarom zijn wij positief 

over de inzet van online publieksconsultatie op het vervoerplan. Wij zien veel meerwaarde in het 

ophalen van reacties bij reizigers, bewoners en andere belanghebbenden. Graag worden wij 

geïnformeerd over hoe in de verschillende U10 gemeenten is gereageerd op de voorstellen, en wat de 

Provincie en U-OV hebben gedaan met deze opmerkingen. 

 

Tijdens de ontwikkeling van de plannen heeft U-OV een rondgang langs de bedrijven op Lage Weide 

gemaakt om hun wensen over de OV-bediening te inventariseren. We onderschrijven het belang van 

goed overleg hierover met bedrijven en verzoeken Provincie en vervoerder dit in de toekomst te blijven 

doen.  

 

Er vinden in de zomer van 2017 grote wijzigingen plaats in het OV-netwerk in Leidsche Rijn. We vragen 

de Provincie en U-OV bijzondere aandacht voor communicatie hierover richting de reiziger. Welke 

alternatieven zijn er voor vervallen reismogelijkheden? Welke nieuwe overstapmogelijkheden worden er 

met het nieuwe lijnennet gecreëerd? Daarnaast hechten wij belang aan het informeren van potentiële 

nieuwe reizigers over de reismogelijkheden.  

 

Wij vragen de Provincie om te sturen op een goede afstemming van deze concessie met de concessie 

van Syntus. Deze moeten goed op elkaar aansluiten, zodat de reiziger ongehinderd van beide 

netwerken gebruik kan maken.  

 

Wij zien met belangstelling uit naar uw reactie op onze brief, en zijn benieuwd hoe deze worden 

verwerkt in het aangepaste U-OV vervoerplan 2017-II.  

 

Een afschrift van deze brief zenden wij aan U-OV. 

  

    

Hoogachtend, 

 

De wethouders Mobiliteit van de regio Utrecht, 

namens deze, 

 

 

 

 

Kees van Dalen      Lot van Hooijdonk 

wethouder Houten     wethouder Utrecht 

 




